
	

Menighedsrådsmøde	MR	2019-06	i	Bethania	(lille	sal)	den	19.	Juni	2019	kl.	
18.30.		
	
Afbud	fra:	Karen	Bunk,	Bjarne	Christensen,	Poul	Nygaard	Kristensen,	Carsten	Færch	og	Svend	Erik	
Søgaard.	Jens	Moesgård	Nielsen	deltog	ikke	i	behandlingen	af	punkt	1,	2B,	samt	3-8	
Indledning	ved	Ulrik	Baun	 	
	
Dagsorden:	

1. Godkendelse	af	dagsorden	 Godkendt	

2. Formand	og	næstformand.	
A. Evaluering	af	Himmelske	

dage	
	
	
	
	

B. Mødeplan	for	2020	
	

	
Dagene	og	udvalgte	arrangementer	herunder	blev	drøftet.	Det	
overordnede	billede	er	velbesøgte	og	vellykkede	arrangementer.	
Kirkens	personales	indsats	i	forbindelse	med	arrangementer	i	
Herning	kirke	blev	positivt	fremhævet.	Det	vedtoges	at	dække	
udgifter	til	kaffe	ifm.	åbningsgudstjenesten	på	kr	1800,-	
	
Godkendt	som	vedlagt	

3. Kontaktpersonen.	
A. Kordegn	i	kirken:	

	
	
	
	
	
	
	

	
	
	
	

	

	
01/06	Karen	Bunk	
09/06	Klaus	Lytzhøft	
10/06	Arne	B	
16/06	Ulrik	Baun	
23/06	Henrik	Andersen	
30/06	Bent	Elmkvist	
07/07	Klaus	Lytzhøft	
14/07	Torben	Sørensen	
21/07Torben	Sørensen	
28/07	Karen	Bunk	
04/08	Torben	Sørensen	
11/08	Klaus	Lytzhøft	
18/08	Ulrik	Baun	
25/08	Henrik	Andersen	
1/9	Ekstern	
8/9	Elin	Hansen	
	
Arne	Laugesen	orienterede	om	at	MUS-samtalerne	pågår.	
	

4. Kirkeværgen	
	

Aksel	Fyhn	orienterede	om	status	på	rågebekæmpelsen,	om	en	
udbedret	utæthed	i	skotrende	i	kirkens	syd-vest-ende,	samt	om	
de	forestående	omfugningsarbejder	på	kirketårnet.	



	

5. Kirkeudvalget	
								

	

Status	på	lydanlægget	blev	drøftet.	Status	er	nu	tilfredsstillende.		

6. Præstegårdsudvalget	 Aksel	Fyhn	orienterede	om	besværligheder	ved	at	indhente	
tilbud	på	div.	mindre	arbejder	ved	præstegårdene.	
Rpbotplæneklipperne	er	nu	installeret.	

7. Aktivitetsudvalget	
	

Klaus	Lytzhøft	orienterede	om	at	arbejdet	med	sogneaftener	i	
foråret	2020	hvor	temaet	er	udset	at	være	tilgivelse	med	
forskellige	vinkler.	
Bo	Knudsen	orienterede	om	et	samarbejde	mellem	kirken	(ved	
Frauke	Meldgård)	og	FOF	om	en	række	gospel-workshops.	

8. Korudvalget	
	

	
	

9. Byggeudvalget	
A. Aktuel	status	

	
	
	

B. Genhusningsudgifter	

Mogens	Rørbæk	Madsen	orienterede	om	korets	travle	
forårssæson	afsluttet	med	20	års	fødselsdagskoncert	for	Den	
Jyske	Sangskole.	
	
	
Arne	Bach	orienterede	om	aktuel	status,	herunder	det	
opdaterede	tidspunkt	for	forventet	færdiggørelse	og	drøftelser	
om	evt.	konsekvenser	af	spunsarbejdet	for	nabo-ejendomme.	
	
Arne	Bach	orienterede	om	udgifterne	for	maj.	

10. Øvrige	udvalg	
A. Fremtidig	

kirkemusikalsk	betjening	
i	Herning	Sogn	
	
	

B. Fuglsangsø	løbet	
	

	
Arne	Bach,	Tobias	Ramm	Eberlein	og	Jens	Moesgård	Nielsen	
orienterede	om	det	afholdte	møde	med	provsti	og	Snejbjerg	
menighedsråd	om	den	fremtidige	betjening	af	Hospitalskirken	i	
Gødstrup.		
	
Jens	Moesgård	Nielsen	orienterede	om	forløb	og	resultater	af	
løbet.	

11. Medarbejderrepræsentant.	 Der	forelå	intet	

12. Kassereren	
A. 	

Der	forelå	intet	

13. Præsterne	
A. Max	5	minutters	

orientering	til	hver	
	

	
Bo	Knudsen	orienterede	om	Folkekirkens	gennemførte	
udvalgsarbejde	om	liturgi	og	sakramenter,	samt	om	sit	
samarbejde	med	menighedsfakultetet	om	kirkehøjskole	i	
efteråret	2020.	



	

	
Jens	Moesgård	Nielsen	orienterede	om	arbejdet	med	
sogneeftermiddage,	der	fortsættes	på	trods	af	byggeperioden.	
Han	orienterede	endvidere	om	skolelederskiftet	på	Parkskolen	og	
om	at	konfirmandtilmeldingen	i	år	foregår	elektronisk	og	de	
udfordringer	dette	giver.	

14. Næste	møde	
FU	13.08.19	kl	17	
Menighedsrådet	21.08.19	kl	
18,30.		
	

	
	

15. Eventuelt	
A. indleder	til	næste	møde		
B. Stiftets	svar	vedr.	

højhus	på	
sygehusgrunden	

C. Kirkegårdsudvalget	

	
Arne	Bach	
Arne	Bach	orienterede	om	det	afgivne	svar	fra	stiftet,	der	kan	ses	
på	DAP.	
	
Arne	Bach	orienterede	om	at	der	i	kirkegårdsudvalget		pågår	
forberedelser	til	renovering	af	Vestre	Kapel.	

16. Protokollen	underskrives	 	

	

	


